
1 de 5 

 

 

 

 

ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ PERMANENT 9/2015 

 

Núm. de sessió: 9/2015 

Data: 17 de desembre de 2015 

Hora de començament: 12 h 00 min 

Hora d’acabament: 14 h 10 min 

Membres 

Assisteixen: Rosa Argelaguet, José Miguel Giménez, Jesus Vicente, Marc Soler, David 
Parcerisa, Maria Rosa Giralt, Toni Dorado, Maria Albina Puente, Pere Palà, Montserrat 
Pons, José Juan de Felipe, Josep Maria Rossell, F. Xavier de las Heras, Joan Jorge, 
Conxita Lao, Montse Solé i Raquel Ibarz. 

S’excusen: Xavier Gamisans, Josefina Pla i Maria Chavarría. 

No assisteixen: Oriol Canyadell. 

 

ORDRE DEL DIA 

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la Comissió Permanent 8/2015 

2. Informe de la Directora 

3. Informe sobre la confecció de les Memòries de verificació dels Graus de l’EPSEM 

4. Afect. dels canvis departamentals en la conf. dels òrgans de govern de l’EPSEM 

5. Informe de la DA 

6. Assumptes sobrevinguts 

7. Torn obert de paraules 

Desenvolupament de la reunió 

 

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la Comissió Permanent 8/2015 

 

El secretari demana si hi ha alguna esmena a l’acta de l’anterior Comissió Permanent 
8/2015 i també a l’anterior 7/2015 ja que en l’anterior Comissió Permanent es va demanar 
més temps per presentar esmenes. 

 

S’aprova per consens l’acta 8/2015 i no es presenta cap esmena a l’acta 7/2015. 
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2. Informe de la Directora 

 

La Directora explica que respecte el Pla Estratègic, hi ha el Grau d’Automoció que 
avança, s’han fet diverses reunions entre elles amb L'Escola Tècnica Superior 
d'Enginyeria Industrial de Barcelona, amb els quals hi ha hagut algunes divergències però 
l’EPSEM té el recolzament del rectorat per fer tot el grau integrament a Manresa. També 
hi ha hagut reunió amb el Clúster d’Automoció per seguir amb la planificació del grau i per 
parlar explícitament de les matèries que ha de tenir el grau i quina ha de ser la 
importància de cadascuna d’aquestes matèries dins del grau, es realitzarà un conveni 
amb les empreses d'automoció per fer pràctiques en empresa, aquestes pràctiques seran 
obligatòries, també es va parlar de quin professorat aportarà l’empresa per participar en 
aquest grau, segons el clúster es compta que el sector té una taxa de reposició de 100 
ernginyers cada any. Es preveu que el Grau d’Automoció tindrà una entrada de 60 
estudiants, el clúster demana que l’anglès sigui prioritari. Cal el verifica el mes de maig de 
2016 per poder començar el curs 17/18. 

 

Pons: demana perquè el grau serà de 4 anys 

Directora: diu que s’està decidint amb el clúster però en haver-hi pràctiques obligatories 
es considera millor fer-ho de 4 anys. 

 

Per altra banda s’està parlant amb l’Ajuntament de Manresa per veure si poden contribuir i 
fer un ajut per fer un pla de màrqueting de d’escola i sembla que podran trobar 
finançament procedent de la Diputació de Barcelona, un altre assumpte és el tema del 
Museu de Geologia Valentí Masachs, anteriorment s’havia demanat que es trasllades el 
museu al centre de Manresa, però actualment no es creu oportú, més aviat es vol 
incentivar la recerca en el marc del museu i que l’Ajuntament doni un cop de mà en 
impulsar aquest museu cap a aquest horitzó. 

Des de la DA s’està treballant per dinamitzar la vida dels estudiants a través de dos 
becaris. Actualment hi ha un grup per fer un cotxe, un grup de manga, un grup casteller i 
una comissió de festes. També es creu oportú reformar en algun moment tot l’espai que té 
la DA a l’escola. 

Avui a la tarda la Directora té reunió amb la gerent de la UPC per parlar sobre la cap de 
gestió de la EPSEM, si no hi ha pròrroga el gener la Josefina Pla es jubila i s’obrirà 
concurs intern a la UPC per cobrir aquesta baixa. 

Hi ha pendent una reunió amb DENSO per fer un conveni i AUSA ha mostrat el seu 
interès en fer un doctorat industrial. També s’està treballant per fer un postgrau de la 
Fundació UPC però cal que les empreses hi mostrin interès. 

Al pressupost de l’any vinent hi haurà un romanent de 10.000 euros i finalment es fa pla 
TIC per renovar una aula d’informàtica. Per altra banda es firmarà un conveni amb el CTM 
per establir una relació més fluida. 

 

De las Heras: demana què en sabem d’un conveni FUB-UPC que s’ha publicat 
recentment a la premsa. 

Directora: diu que es desconeix amb qui s’ha fet aquest conveni però no amb l’EPSEM, 
potser podria ser amb algú del CTM però no ho sabem. 

De las Heras: diu que en fer una cerca de l’EPSEM a google abans les titulacions estaven 
ben posicionades mentre que ara el que està ben posicionat són les instal·lacions de la 
UPC, però no les titulacions, potser caldria fer alguna cosa al respecte. 
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Palà: explica que el rànquing puja o baixa per la qualitat del contingut i pels enllaços que 
hi remeten. Per tant seria bo mirar per tenir més enllaços. 

Lao: diu que l’altre dia es va fer un festival casteller i això va dificultar les classes, demana 
que si es torna a fer es tingui en compte per no posar classe a les aules que tenen vista al 
pati. Tot i així l’acte estava molt bé i caldria promocionar-lo més. 

Giralt: diu que es procurarà tenir-ho en compte. 

Dorado: diu que caldria incentivar que els alumnes participin als òrgans de govern. 

Secretari: explica que al 2014 es va fer una crida entre els estudiants demanant pre-
candidatures a la Junta i a la Comissió Permanent i no n’hi va haver cap. Tot i així en breu 
es convocaran eleccions parcials a la Junta de l’EPSEM. 

 

3. Informe sobre la confecció de les Memòries de verificació dels Graus de 
l’EPSEM 

 

El cap d’estudis explica  que les memòries de verificació de les titulacions comunes amb 
altres centres de la UPC s’han vist afectades pels requisits de la AQU que va demanar 
harmonitzar les matèries en les titulacions de tots els centres i això ha motivat la 
necessitat de fer canvis. Hi ha matèries que no s’han vist afectades, per exemple, les 
matemàtiques tenen 24 ECTS a tots els centres, la física de 12 ECTS, les matèries 
comunes a industrials són Enginyeria Mecànica i Materials amb 24 ECTS, totes elles eren 
comunes a tots els centres, però a l’EPSEM teníem una matèria anomenada Sistemes 
Químics amb 6 ECTS que no existia en els altres centres, el requisit de uniformar les 
matèries en els graus industrials implica la desaparició de la matèria de Sistemes 
Químics. Així cadascún dels graus s’ha adaptat a això de manera autònoma. Mostra les 
diferents titulacions industrials i en comenta els principals canvis. En el cas del pla 
d’estudis de química hi ha dues assignatures dins el bloc optatiu que en realitat seran 
obligatòries i són noves a més d’una nova assignatura anomenada Química Orgànica en 
les matèries de tecnologia específica. A l’EPSEM s’ha introduït a l’aplicatiu de verificació 
el Grau d’Electrònica, mentre que els de química i mecànica s’han enviat a altres centres 
de la UPC responsables d’entrar-los. 

 

Soler: pregunta com és que hi ha optatives obligatòries. 

Gimenez: explica que es coneixent popularment com a obligatives i es pot fer legalment 
encara que cridi l’atenció. 

Dorado: demana com s’implantarà ja que té afectació sobre la docència assignada als 
professors de química. 

Giménez: diu que la idea és implantar els 2 primers anys de cop. 

Lao: diu que per incrementar docència es pot dividir en grups alguna assignatura de 
laboratori. 

Dorado: opina que, donat que ens obliguen a fer aquest canvi, cal valorar si la implantació 
ha de ser progressiva any a any o no. 

Directora: suggereix fer sondeigs als estudiants. 

Palà: demana si les assignatures que canvien de quadrimestre tindran variacions en els 
seus continguts. 

Soler: explica que en el cas de mecànica hi ha una assignatura que salta dos 
quadrimestres però no té afectació sobre el seu contingut, no creu que hi hagi problema. 
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De Felipe: creu que el coordinador de mecànica hauria hagut de consultar als professors 
de la titulació per fer els canvis pertinents en el pla d’estudis, ja que es va fer de forma 
molt unilateral i segurament s’hagués pogut fer algun canvi d’una altra manera. 

Soler: diu que a ell se’l va consultar de forma molt informal pels passadissos. 

Palà: diu que va traslladar aquesta queixa al cap d’estudis ja que aquesta no és manera 
de coordinar una titulació. 

Parcerisa: diu que en un procediment normal, abans d’entrar el verifica el pla hagués 
passat per Junta de l’EPSEM. 

 

4. Afect. dels canvis departamentals en la conf. dels òrgans de govern de 
l’EPSEM 

 

El secretari explica que s’ha consultat al secretari general de la UPC si el canvi dels 
departaments implica la renovació total dels òrgans de govern de l’escola o no. Segons el 
criteri del secretari general no cal fer la renovació parcial i recomana cobrir les vacants 
que hi pugui haver a la Junta i a la Comissió Permanent amb representants de centre. El 
secretari presenta la convocatòria d’eleccions a les vacants a la Junta de l’EPSEM. 

 

S’aprova per consens la convocatòria d’eleccions parcials a la Junta de l’EPSEM. 

 

5. Informació de la DA 

 

No hi ha intervencions. 

 

6. Assumptes sobrevinguts 

 

A petició del coordinador del Màster Universitari en Enginyeria dels Recursos Naturals es 
demana l’aprovació de la configuració de la comissió del Màster Universitari en Enginyeria 
dels Recursos Naturals 

 

Jorge: demana què suposa. 

De las Heras: explica que això hauria de ser iniciativa de l’Escola i no del coordinador i 
demana que hi tingui més cura d’ara endavant i que el mandat sigui de tres anys i tot 
seguit es renovi la comissió. 

Directora: demana si l’escola ha de convocar les reunions de la comissió del Màster. 

 

7. Torn obert de paraules 

 

Palà: explica que en l’anàlisi de l’activitat docent s’estan detectant errors en les 
assignacions de l’activitat docent i caldria fer alguna cosa. Particularment en direcció de 
TFGs però també en assignatures, voldria saber com es pot millorar aquest aspecte. 
L’altre comentari és relatiu a la UTG i a la forma d’encomanar-li tasques ja que sovint 
quan cal fer alguna feina s’acaba contractant un becari quan potser ho podria fer la UTG. 
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LA UTG està molt focalitzada cap a l’Escola i no cap al Departament quan en principi ha 
de donar servei a tots dos. 

Directora: explica que tot el tema de gestió del PAS es condueix des de gerència de 
Barcelona i hi tenim poc marge d’actuació. 

Giménez: per exemple en el cas de les memòries de verificació se’ns va imposar una 
feina des de rectorat i en comunicar que per fer aquesta feina caldria ajut a nivell de 
recursos humans no hi ha cap solució.  

Directora: el PAS per exemple a final d’any acostuma a consumir molts dies d’assumptes 
propis i això causa problemes en les tasques de l’Escola. 

Giménez: el problema és que quan el PAS agafa dies d’assumptes propis no hi ha 
previsió de reemplaçar el personal que deixa el seu lloc de treball. 

Palà: demana quan el departament té una tasca a qui cal assignar-la. 

Directora: respon que a l’administradora de centre. Diu que en quan hi hagi un nou 
administrador es pot revisar la situació. 

Giralt: es va aprovar la nova normativa de TFG abans de l’estiu i finalment es penjaran 
els TFG a través de ATENEA. S’obrirà un grup a ATENEA format pels directors, els 
membres del tribunal i l’estudiant i aquest darrer podrà penjar el treball. Els membres de la 
DA demanen posar taquilles per poder deixar material. 

Directora: explica que són molt cares, caldria mirar si es poden llogar. 

Dorado: opina que caldria que el PAS estigui més involucrat per entendre que poden fer 
tot tipus de feina, de vegades alguns membres de PAS que es mostren molt limitats en les 
tasques a realitzar i altres que tot el contrari. 

 

 

ACORDS 

S’aprova per consens: 

- Acta de la Comissió Permanent 7/2015 i 8/2015. 

- Convocatòria d’eleccions parcials a la Junta de l’EPSEM 

 

Vist-i-plau  

El Secretari     La Directora 

 

 

David Parcerisa                                                                  Rosa Argelaguet 

 

Manresa, 17 de desembre de 2015 


